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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2018. július 23. napján 
Önkormányzat hivatali helyiségében (Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1735 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester 
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Toplak Tiborné települési képviselő 
- Török Lászlóné települési képviselő 
- Simon Dezsőné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Baloghné Bacsa Ibolya – az 1. napirend kapcsán, 
- Császár László jegyző. 

 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 6 fő 
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Török 
Lászlóné és Toplak Tiborné települési képviselőt kéri fel, melyet a képviselő-testület 6 igen 
szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az alábbiak szerint történjen az 
ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 6 igen szavazattal ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 

 
1. Falunapi programok egyeztetése 
Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya. 
 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörében 
tett intézkedéseiről. 
 
3. Gördülő fejlesztési terv. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 

4. Szociális célú tűzifa pályázat – vonatkozó önkormányzati rendelet 
módosítása. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 

5. Szociális rendelet módosítása. 
Előterjesztő: Császár László jegyző. 
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6. Egyebek. 
 

A napirendek tárgyalása: 
 
 

1. Falunapi programok egyeztetése 
Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya. 

 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Az idei falunapi rendezvény rendhagyó lesz, a 
Faluház 30 éves lesz idén. A programok best of jellegűek lesznek, az elmúlt 30 év 
legsikeresebbjei közül kiválasztva. Az Elizabet és az István a király musical ismét színpadra 
kerül, régi és új táncosok részvételével. Az EFOP pályázat terhére 1-1 m Ft-ot terveztünk a 
falunapra és a Pántlika fesztiválra, de ez az összeg lecsökkent 762, illetve 771 e Ft-ra. 
Augusztus 19-én kerül megrendezésre a Pántlika fesztivál, 20-án pedig a falunap. 19-én népi 
játszótér lesz a gyermekeknek, kiegészítve ugráló várral. Lesz kirakódó vásár, illetve 
szeretnénk a falu királya, falu királynéja választást visszahozni. Vetélkedő alapján 
kerülnének Ők kiválasztásra, a népi játékok felhasználásával, korcsoportonként. Ezen a 
napon lesz a néptánc együttesek és a népdalkörök műsora is, illetve egy bohóc is színesíti a 
programot. 20 órakor Kovács Nóri énekes ad műsort. Szerinte vasárnap ne legyen bál, a 
tavalyi gyér érdeklődés miatt. A tervek között szerepel a Faluház 30 éve alatt sokat segítetők 
részére egy összejövetel. A falunap 20-án lenne, rendőr-tűzoltó bemutatóval délelőtt. Ezen a 
napon is lesz ugráló vár. Felmerült az az ötlet is, hogy a 11 órai misét le lehetne hozni a 
sátor alá. Szintén délelőtt lenne több vetélkedő, pl.: a „fut a Bak”, kerékpáros verseny, 
illetve szimultán sakk bemutató. Ha lesz elegendő jelentkező, lehetne asztalitenisz verseny 
is. Csoki evő, perec evő versenyen is gondolkodunk. Eldöntendő kérdés, hogy legyen-e 
főzőverseny. Erről megoszlanak a vélemények. Ezeket a programokat 15 óráig kellene 
befejezni. Az ünnepség a hagyományoknak megfelelő formában 15 órakor kezdődne. A 30 
éves Faluházról is megemlékeznénk az ünnepi műsor keretében, ekkor gondolta átadni az 
emléklapot azok részére, akik sokat tettek a kulturális életben. Ez elég bő névsor. 
 
Molnár Károly polgármester: Az, hogy ne legyen bál, egy jó ötlet. A bál helyett meg 
lehetne tenni, hogy 19-én este hívnánk meg az érintetteket és akkor adnánk át az 
emléklapokat. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Ezt pénz nélkül kellene megcsinálni, mert nincs rá 
tervezve.  
 
Balogh Elemér alpolgármester: Kb. 100-120 emberre lehetne számítani. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: 20-án 16 órától kezdődne a kulturális műsor. 
Fellép a Zengő Húrok kórusa, a Kiszöv tánccsoport, a gyermekcsoport eltáncolja a Dzsungel 
könyvét. 17 órakor Bach Szilvia humorista lép fel. 18 órakor Pál Tamás énekes lenne a 
sztárvendég, ez még tárgyalás alatt van. 19 órától az Elizabetet adnánk elő, 20 órakor az 
operett műsor, majd 21 órakor az István a király kerül színpadra. 22 órakor tűzijáték zárja a 
rendezvényt. A rendezvény költségei: 

 sátor bérlet: 270 e Ft, 
 a hangosítást megoldjuk a szponzori támogatásokból, 
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 az ugráló vár a két napra 200 e Ft, 
 Kovács Nóri 188 e Ft útiköltséggel, 
 a versenyek, vetélkedők a két napra 80 e Ft, 
 Bálint Csaba, Bach Szilvia, Kalocsai Zsuzsa és a tűzijáték összesen 750 e Ft. 
 a sztárvendéget a szponzori támogatásból kell fizetni. 

Az önkormányzatnak ezek szerint nem kell saját forrásból a rendezvényhez hozzátennie.  
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Aki akar, főzzön, ha van elég jelentkező legyen 
főzőverseny, ha nem lesznek, akkor ne legyen. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: Lehetne szombatra tenni a főzőversenyt. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Lehetne délelőtt a főzőverseny hétfőn, és hívjuk 
meg a falut ebédre. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Hétfőn úgyis lesz a nagy kondéros babgulyás, ha 
ebédre hívjuk a falut, nem jönnek el a délutáni programokra, jobb lenne az eredeti terv.  
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Kellene kellék szoknya az Elizabethez és az 
István a királyhoz, kb. 100 e Ft lenne ennek a költsége. Az emléklapokat nyomdai úton 
kellene előállítani, ezt szervezi és majd egyezteti a Hivatallal ennek a költségét. 
 

A napirend tárgyalását követően Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető 
1830 órakor távozott a testületi ülésről. 

 
 

2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a 
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal 
ad tájékoztatást a lejárt határidejű határozatokról, a két ülés közötti munkáról az tartalommal 
számol be: 

 Június 22-én Pálfi Dénessel, alpolgármester Úrral a II. világháborús emlékmű 
mögötti partoldalt megnézték, Elemér volt Nován a növények ügyében. 

 
Balogh Elemér alpolgármester: A kertésszel úgy beszélték meg, hogy kijön a helyszínre és 
ad javaslatot. A partoldal közepére borostyán kellene, két oldalt a kő virágtartókba pedig 
egynyári virágokat kellene ültetni. Probléma, hogy elég rövid az idő a falunapig, illetve 
kérdéses az időjárás is. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: A Ságodi kertészet vezetője jön csütörtökön, meg 
kellene Vele beszélni, hogy milyen javaslatai vannak. 
 
Molnár Károly polgármester:  
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 Június 26-án az Örökségvédelem hozzájárult a Faluház műszaki átadásához, a 
használatbavételi engedély kiadásához. 

 Sor került a TÁMASZ ügyében társulási tanácsi ülésre, Söjtör, mint gesztor kilépett 
a társulásból, a következő lépés a jövendő gesztor megtalálása. 

 A Kisrapácsban elkészült a járda. 
 Tűzoltósági szemlére került sor a Faluházban, Ők is hozzájárultak az átadáshoz, 

annyi kikötéssel, hogy egy füstérzékelőt kell még elhelyezni a pincébe. 
 A május 10-i jégverésben megsérült Faluház tető festése ki lett javítva a biztosítás 

terhére. 
 Vaski Endre vízügyi mérnök elkezdett kidolgozni egy javaslatot a Petőfi-Rákóczi 

utcák sármentesítése érdekében. Ha elkészülnek a javaslatok, a gazdákkal is 
egyeztetni kell ezt. 

 A hétvégén sor került a Baki hegyen a szakmai napra. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

77/2018. (VII. 23.) képviselő-testületi határozat:  
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót, a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót és a polgármester 
átruházott hatáskörben tett intézkedéseit tudomásul vette. 
 
 

3. Gördülő fejlesztési terv. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti a 15 éves gördülő fejlesztési terv – Zalavíz Zrt. által készített – tervezetét. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja elfogadásra a tervet. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

78/2018. (VII. 23.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Észak-zalai 
Víz- és Csatornamű Zrt. által készített 15 éves gördülő fejlesztési 
tervben leírtakkal - 2019-2033. időszakra - egyetért, azt az írásos 
előterjesztésben foglaltaknak megfelelően elfogadja.   
A képviselőtestület 21-32054-1-048-01-10 MEKH azonosító kóddal 
rendelkező Zalaegerszeg-SZV víziközmű-rendszer gördülő 
fejlesztési tervében szereplő MEKH által elfogadott 2019. évre 
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vonatkozó munkákat megrendeli az Észak-zalai Víz- és Csatornamű 
Zrt.-től. 
A képviselőtestület 11-04738-1-001-00-11 MEKH azonosító kóddal 
rendelkező Bak-IV víziközmű-rendszer gördülő fejlesztési tervében 
szereplő MEKH által elfogadott 2019. évre vonatkozó munkákat 
megrendeli az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt.-től. 
A képviselő testület felhatalmazza a polgármestert, a meghatalmazás 
aláírására, mely a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. 
törvény (továbbiakban Vksztv.) és a 2013. évi 58. Korm. rendelet, 
illetve a 61/2015. évi NFM rendelet alapján elkészített és elfogadott 
2019-2033. évi 15 éves gördülő fejlesztési terv beruházási 
tervrészére vonatkozóan tartalmazza az Észak-zalai Víz- és 
Csatornamű Zrt. képviseleti felhatalmazását a Magyar Energetikai és 
Közmű-szabályozási Hivatal gördülő fejlesztési tervvel kapcsolatos 
eljárás során. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

4. Szociális célú tűzifa pályázat – vonatkozó önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az EBR rendszerből a szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatás pályázati adatlapja. Bak ez alapján 175.260,- Ft önerővel 138 m3 
tűzifára pályázhat. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a pályázat benyújtását. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

79/2018. (VII. 23.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi 
önkormányzatok szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatásáról szóló rendelet alapján 138 m3 szociális célú 
tűzifára kíván pályázatot benyújtani. A képviselő-testület 2018. évi 
költségvetése terhére biztosít 175.260,- Ft önerőt a szociális célú 
tűzifa támogatás biztosítására. A képviselő-testület a tűzifa 
támogatásért a jogosultaktól ellenszolgáltatást nem kér. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges 
intézkedések megtételére.  
Határidő: azonnal. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
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Császár László jegyző: Módosításra javasolja a vonatkozó önkormányzati rendeletet, mivel 
olyan jogszabályi hivatkozást is tartalmaz, amely már hatályon kívül helyezésre került, 
illetve a maximálisan adható tűzifa mennyiséget javasolt a pályázati kiírásban szereplő 
mennyiséghez igazítani. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a rendeletmódosítás elfogadását. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
10/2018. (VII. 25.) önkormányzati rendeletét a szociális célú tűzifa 
támogatási ellátás helyi szabályairól szóló 11/2015. (XII. 02.) 
önkormányzati rendelete módosításáról, amely jelen jegyzőkönyv 
4. számú mellékletét képezi. 

 
 

5. Szociális rendelet módosítása. 
Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: Módosításra javasolja a vonatkozó önkormányzati rendeletet, mivel 
a települési támogatás adható összegének felső határát célszerű lenne a jelen elvárásaihoz 
igazítani, 60 e Ft-ban meghatározva az adható támogatás felső határát. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a rendeletmódosítás elfogadását. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
11/2018. (VII. 25.) önkormányzati rendeletét a szociális 
igazgatásról és az egyes szociális ellátási formák szabályairól szóló 
4/2015. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról, amely 
jelen jegyzőkönyv 5. számú mellékletét képezi. 

 
 

6. Egyebek. 
 
 

6.1. Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása. 
 
 
Császár László jegyző: Az SZMSZ-ben nincs szabályozva a személyes érintettség 
bejelentése elmulasztásának szankcionálása, azt indokolt bevenni SZMSZ-be, 
annak módosításával (pl. figyelmeztetés). 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a rendeletmódosítás elfogadását. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
12/2018. (VII. 25.) önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2013. (VI. 18.) 
önkormányzati rendeletének módosításáról, amely jelen 
jegyzőkönyv 6. számú mellékletét képezi. 

 
 

6.2. Képviselői felvetések. 
 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A Kis-Rákóczi utcában megtörtént a permetezés, a többi 
utat is le kellene gyomirtózni a Faluház melletti kavicsággyal együtt. A régi iskola fala 
melletti növényt ki kellene vágni. A Margit ligetben az egyik asztal lába elkorhadt, 1-2 héten 
belül elkészül a javítás.  
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Rendetlenül néz ki a falu. Az alsó falurész lakói 
hiányolják, hogy nem kaptak tájékoztatást az eddigi árvizes intézkedésekről. A játszótér 
fűnyírózása nem történik meg a kért gyakorisággal. Herczegfalvi házánál nagy a gaz, illetve 
van egy nagy gödör a padkán.  
 
Toplak Tiborné települési képviselő: A bolt melletti fa ágait le kellene vágni, mert nem 
lehet kilátni az útra. A Rózsa utcában, Kulcsár Irénnel kellene kezdeni valamit, mert 
irtózatosan néz ki a telek. 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 1923 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 

k.m.f.    
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 

 
               Török Lászlóné  Toplak Tiborné  
 települési képviselő   települési képviselő 

 
 


